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معاون وزیر راه و شهرسازی:

راهآهنسنندجبهاقلیمکردستانعراقمتصلمیشود
استاندار کردستان: آغاز ریل گذاری راه آهن همدان- سنندج تا پایان سال جاری

سپهرغرب، گروه خبر: معاون وزیر راه و شهرسازی 
از آغاز طرح مطالعاتی اتصال راه آهن سنندج به اقلیم 

کردستان عراق خبر داد.
خیرالله خادمی روز گذشــته در آغــاز عملیات اجرایی 
ایســتگاه راه آهن ســنندج، اظهار کرد: اســتان کردستان 
همواره در تاریخ میهن اســامی ما جایگاه ویژه ای داشــته 
و توسعه زیرســاخت ها در این اســتان از اولویت های این 

وزارتخانه است.
وی افزود: متعهد شــده ایم که در دولت دوازدهم پروژه 

راه آهن سنندج را به بهره برداری برسانیم.
*3300 کیلومتر خطوط ریلی جدید در کشــور 

احداث می شود
معاون وزیر راه و شهرســازی اذعان کرد: در حال حاضر 
ســه هزار و 300 کیلومتر راه آهن در کشور در دست اجرا 
اســت که با 30 درصد کل پروژه های ریلی کشــور برابری 

می کند.
خادمی یادآوری کرد: هم اکنون در حوزه آزادراهی یک 
هزار و 160 کیلومتر و در حوزه بزرگراهی نیز هفت هزار و 

800 کیلومتر در دست اجرا است.
وی در ادامه سخنان خود از آغاز طرح مطالعاتی اتصال 

راه آهن سنندج به اقلیم کردستان عراق خبر داد.
اســتاندار کردســتان نیز عنوان کرد: موضــوع اتصال 
به خطوط ریلی کشــور ازجمله مطالبات همیشــگی مردم 
کردســتان بوده و خرسند هســتیم که این پروژه در دولت 

دوازدهم عملیاتی می شود.

بهمن مرادنیا افزود: خوشبختانه امسال شاهد تخصیص 
ویژه اعتبارات به این پروژه بودیم و در لایحه بودجه ســال 
99 نیز تخصیــص ویژه ای برای این طــرح در نظر گرفته 

شده است.
وی با بیــان اینکه عملیات ریل گذاری این پروژه تا قبل 
از پایان ســال جاری از دو ســمت ســنندج و همدان آغاز 
می شود، تصریح کرد: همه تاش خود را به کار می گیریم که 

این پروژه تا پایان سال 99 به بهره برداری برسد.
مدیرکل راه و شهرسازی اســتان کردستان نیز در این 
مراسم، گفت: مساحت کل زیربنای ساختمان این ایستگاه 

14 هزار و 722 مترمربع بوده و در زمینی به مســاحت 51 
هکتار شامل ترمینال مسافری، ساختمان پلیس، انبار کالا، 

اتاقک سوزنبانی است.
محمدصدیق ثابتی ادامه داد: ایســتگاه سنندج آخرین 
ایســتگاه مسیر همدان به ســنندج بوده و برای اجرای آن 

یک هزار و 260 میلیارد تومان اعتبار نیاز است.
وی اعام کرد: عملیات ســاخت این پــروژه در قرارداد 
پیمانــکاری 30 ماهه بوده و امیدواریم با تســریع در پروژه 
راه آهن ســنندج این پروژه نیز ســال آینده به بهره برداری 

برسد.

پنجرهاستانها
خوشحالی سقزی ها از بارش برف

ســپهرغرب، گروه خبر: بارش نخســتین برف زمستانی در شهر سقز موجی از شور و نشاط در میان مردم ایجاد کرد تا با حضور در پارک مولوی 
کُرد، خوشحالی خود از بارش این نعمت الهی را با یکدیگر تقسیم کنند.

استفاده 25 درصدی از آب تجدیدپذیر 
در کردستان پایین تر از میانگین 

کشوری است
خبر:  گروه  ســپهرغرب، 
آب  شــرکت  مدیرعامــل 
منطقه ای کردستان گفت: 25 
درصد آب تجدیدپذیر استان 
مورد اســتفاده قرار می گیرد 
که نسبت به میانگین کشوری 

پایین تر است.
کامــران خُــرم روز گذشــته 

در نشســت کارگروه های مدیریت جامــع کیفیت منابع اب 
منطقه دو کشور که با حضور استان های کردستان، گیان، 
زنجان، اردبیل، آذربایجان شرقی و غربی در سنندج برگزار 
شد، اظهار کرد: استان کردســتان دارای 11 دشت، هشت 
آبخوان و سه دشت ممنوعه بوده و نیمه شرقی استان دارای 
73 درصد پتانسیل آب زیرزمینی و نیمه غربی استان دارای 

27 درصد منابع زیرزمینی است.
وی با اشاره به اینکه یک هزار و 66 میلیون مترمکعب آب 
در استان مصرف می شود، افزود: 144 میلیون مترمکعب در 
بخش آب شــرب، 71 میلیــون مترمکعب در بخش صنعت 
و 852 میلیــون متــر مکعب در بخش کشــاورزی مصرف 

می شود.
وی به درصد مصــرف از آب تجدیدپذیر در حوضه های 
آبریــز کردســتان پرداخت و اعــام کــرد: 63 درصد آب 
تجدیدپذیر ســفیدرود، 9 درصــد آب تجدیدپذیر زاب، 20 
درصــد از ســیروان، 26 درصد از کرخــه و 10 درصد آب 

تجدیدپذیر ارومیه در استان مصرف می شود.
مدیرعامــل شــرکت آب منطقه ای اســتان کردســتان 
یادآور شــد: بطور کلی 25 درصد آب تجدیدپذیر اســتان 
مورد اســتفاده قرار می گیرد که نسبت به میانگین کشوری 

پایین تر است.
خُرم افزود: به اســتثنای سنندج، ســقز و بانه، آب سایر 
شهرهای استان از طریق منابع اب زیرزمینی تامین می شود 
که آسیب جدی در تامین آب شرب به لحاظ کمی و کیفی 

است.
وی تصریح کرد: شرکت آب منطقه ای استان کردستان در 
درازمدت تامین آب شرب و بهداشتی را برای شهرستان های 

تحت اجرا و مطالعه دارد.
وی اعام کرد: از طرح های در دســت اجرا و مطالعه آب 
منطقه ای می توان به آبرسانی سقز از محل سد چراغ ویس، 
ابرسانی به قروه و دهگان از طریق انتقال سدآزاد، آبرسانی 
به شهرستان بیجار از محل سد سیازاخ و ابرسانی به مریوان 

از طریق سد گاران است.
مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای استان کردستان اضافه 
کرد: طرح های اجرایی آبرســانی شهرستان های دیواندره و 

کامیاران نیز توسط آبفای استان در دست اجراست.

خودداری بنگاه های املاک ایلام از نقل  
و انتقال اراضی فاقد سند مالکیت

ســپهرغرب، گروه خبر: مدیرکل راه و شهرسازی 
اســتان ایلام، گفت: بنگاه های املاک از نقل و انتقال 
اراضی فاقد سند مالکیت خودداری کنند، چراکه در 
صورت مشاهده چنین مواردی برخورد قانونی صورت 

می گیرد.
علی اصغر کاظمی با بیان اینکه با تشکیل یگان حفاظت 
از اراضــی در ایــن اداره کل تصرف جدیــد در اراضی ملی 
استان به حداقل ممکن کاهش  یافته، اظهار کرد: با همکاری 
دســتگاه قضا از ابتدای سال جاری تاکنون 72 هزار و 126 

متر مربع از اراضی ملی این استان رفع تصرف شده است.
وی افــزود: صدور ثبت ســند مالکیت اراضی ملی ضمن 
جلوگیری از زمین خواری و ســوء اســتفاده ها، برنامه ریزی 
جهــت اجرای طرح های مختلف اجتماعی، اقتصادی و غیره 

هموارتر خواهد شد.
کاظمی تأکیــد کرد: چنانچه مردم اســتان قصد خرید 
اماک در محدوده و حریم شهرها را دارند ابتدا استعامات 
لازم در این خصوص را از طریق اداره کل راه وشهرســازی 
به عمل آورده و از خرید هرگونه اراضی فاقد ســند مالکیت 

رسمی پرهیز کنند.
مدیرکل راه و شهرســازی اســتان ادامــه داد: دفاتر و 
بنگاه هــای اماک نیز از نقــل و انتقال اراضی فاقد ســند 

مالکیت خودداری کنند.
وی در پایان یادآوری کرد: شماره تلفن 1656 در ساعات 
اداری آماده دریافت گزارش ها در خصوص تصرف غیرقانونی 

اراضی است.

خبــر اروپامقصدصادراتموسیرکردستان
موسیردر خطر انقراض است

ســپهرغرب، گــروه خبر: مدیرعامل شــرکت 
پویاکشت کردســتان گفت: هرچند درحال حاضر 
موسیر کردســتان به کشورهای حوزه خلیج فارس 
صادر می شود اما سود فروش موسیر در اروپا بیشتر 
اســت به همین خاطر روی صادرات آن به اروپا کار 

می کنیم.
ایران رویشــگاه اصلی بســیاری از گونه هــای گیاهان 
دارویی با ارزش اســت، این گونه ها در شــرایط طبیعی و 
بارندگی مختصر مواد موثره نســبتا بالایی تولید می کنند 
که با کشــت اصولی آن ها این میزان قابل افزایش اســت 
و از این رهگــذر تولید، تبدیل و مصرف داخلی و صادرات 

گیاهان دارویی را در پی دارد.
در حال حاضــر گیاهان دارویی در دنیــا هم از لحاظ 
کشــت و تولید و هم از لحاظ فرآوری و محصولات نهایی 
رشــد بسیار سریعی به خود گرفته است و مهمترین عامل 
در ترغیب به سرمایه گذاری و توجه ویژه به صنعت گیاهان 
دارویی گرایش عمومی مردم به استفاده از گیاهان دارویی 

است.
موســیر هم یکی از گونه های گیاهان دارویی است که 
منشــا آن مرکز و جنوب غربی آســیا است، این گیاه که با 
نام موســیر ایرانی شناخته  می شــود دارای تنوع ژنتیکی 
بسیار زیاد و یکی از مهمترین گونه های دارویی و صنعتی 
جنس آلیوم در ایران می باشد که بصورت خودرو و طبیعی 
در مناطق مرتفع با اقلیم خیلی ســرد تا نیمه ســرد رشد 

می کند.
موسیر بومی ایران است و به عنوان یک گیاه وحشی در 
کوه هــای زاگرس در غرب و جنوب و مناطق مرکزی ایرن 
رشــد می کند، دامنه رشته کوه های زاگرس در استان های 
لرستان، کردستان، ایام و چهار محال بختیاری پتانسیل 
رشــد و توسعه کشت و زراعی ســازی این گیاه باارزش را 

دارند.
عابدین عطایی مدیرعامل شــرکت پویاکشت کردستان 
یکی از جوانان کردســتانی است که با همکاری تعدادی از 
دوستان خود که همه فارغ التحصیل رشته های کشاورزی و 
بیشتر رشته اصاح نباتات هستند در زمینه کشت و تولید 

موسیر بصورت زراعی فعالیت  می کنند.
برداشــت بی رویه، موسیر را با خطر انقراض روبرو کرده 

است
عابدیــن عطایی اظهار کرد: در گذشــته گیاه موســیر 

به صورت وحشــی از کوه ها جمع آوری می شد اما برداشت 
بی رویــه مردم محلی و تعدادی افراد ســودجو این گیاه را 
با خطر انقراض روبرو کرده بود در واقع برداشــت بی رویه 
موسیر از منابع طبیعی موجب به صدا درآمدن زنگ خطر 
نابودی تدریجی این گونه گیاهی در کردســتان شده است 
لذا برای جلوگیری از نابــودی و انقراض این گونه گیاهی 

شروع به کاشت آن در اراضی کشاورزی کردیم.
وی افزود: من به همراه چند نفر از دوســتانم که همه 
فارغ التحصیل رشته کشاورزی هستیم تیمی تشکیل دادیم 
که در ابتدا روی تامین موســیر برای صنایع غذایی مرتبط 
کار می کردیم چرا که اکثر آنها برای تامین موسیر مصرفی 
خود مشــکل داشــتند اما در ادامه ایده کشت موسیر به 

ذهنمان رسید و تصمیم به کشت آن کردیم.
کشت مکانیزه موسیر از سال 94 در کردستان

این جوان کردستانی ادامه داد: در همین راستا شرکت 
پویاکشــت را سال 94 در راســتای حفظ منابع طبیعی و 
جلوگیــری از انقــراض گیاهان دارویی از جمله موســیر 
تاســیس کردیم و به وســعت چند هکتار کشت مکانیزه 

موسیر را شروع کردیم.
عطایی تصریح کرد: تا امروز حدود 20 هکتار از اراضی 
استان را به کشت موسیر اختصاص داده ایم که امید داریم 
ســال آینده آن را به 50 هکتار برســانیم البته استان ما 
پتانســیل و ظرفیت این را دارد که حجم وســیعی کشت 
موســیر در آن انجام شود یعنی طبق برنامه ای که داریم تا 

حجم 1000 هکتار قابلیت کشت داریم.
ریسک پایین کشت موسیر در استان

وی گفت: کشــت موســیر مانند هر محصــول زراعی 
دیگری نقاط قوت و ضعفی دارد اما با توجه به شرایط آب 
و هوایی استان، اکثر کشاورزان کردستانی نگرانی خسارت 
سرمازدگی بویژه در کشــت های پاییزی را دارند اما چون 
موســیر گیاه بومی اســتان است در برابر ســرما و کم آبی 
فوق العاده مقاوم اســت لذا ریسک کشــت و تولید موسیر 

در استان پایین است و گزینه مناسبی برای کشت است.
مدیرعامل شــرکت پویاکشت کردســتان یادآور شد: 
موســیر گیاهی گران قیمت اســت که توجیه اقتصادی و 
ســودآوری فوق العاده ای دارد که عاوه بر اینکه 250 نفر 
روز در هکتار اشتغال زایی ایجاد می کند درآمدی در حدود 
200 میلیون تومــان در هکتار هم بــرای صاحب مزرعه 
خواهد داشــت اما ســرمایه گذاری اولیه آن سنگین است 

لذا برای رفع بخش عظیمی از مشــکات اقتصادی خود از 
سرمایه گذاری خارج از استان کمک گرفتیم.

وی اضافه کرد: در راســتای توســعه کشت موسیر در 
کردســتان، شــرکت پویا کشــت کردســتان با برگزاری 
دوره های آموزشی، کشاورزان را ترغیب به کشت این گیاه 
دارویی می کند یعنی با اعام آمادگی از ســوی کشــاورز، 
در طول زمان کاشــت، داشــت و برداشــت حمایت های 
مشــاوره ای از سوی این شرکت انجام شده و در نهایت نیز 

محصول کشت شده از کشاورز خریداری می شود.
برای فروش موسیر مشکلی نداریم/کمبود کشت موسیر 

داریم
وی به وضعیت بازار فروش موســیر اشاره کرد و گفت: 
برای فروش مشــکلی نداریم بلکه مشکل اصلی ما کمبود 
کشت این گونه گیاهی در استان است در واقع با توجه به 
اینکه بذری از آن تولید و ســبز نمی شود مجبور هستیم با 

اصاح نژاد این مشکل را حل کنیم.
عطایی افزود: برای توســعه کشــت موســیر نیازمند 
حمایت و تسهیات دولت هستیم که هر مسئولی متناسب 
با حوزه وظایف خود به ما کمک کرده است البته قرار است 
دولت هم برای توســعه کشت موسیر تسهیات کم بهره به 
متقاضیان ارائه دهد و شــرکت ما هــم در نهایت قرارداد 
خرید تضمینی با افرادی که اقدام به کشــت موسیر کنند 

ببندد.
وی ادامه داد: از طرف دیگر در داخل اســتان پایگاهی 
برای فــرآوری این محصول نداریم بلکــه حجم اندکی را 

بصــورت کارگاه خانگی فرآوری کردیم اما حجم اصلی آن 
را در خارج از اســتان به صورت خشک شــده و یا ترشی 

فرآوری می کنیم.
مدیرعامل شــرکت پویاکشت کردســتان تصریح کرد: 
چون قیمت موسیر بالا است اکثر افراد جامعه توانایی خرید 
آن را ندارند لذا مصرف داخل آن پایین اســت البته بیشتر 
موســیر درجه دو و درجه سه به مصرف داخل می رسد اما 
بیش از 80 درصد موســیر تولید شــده کشور به خارج از 
کشور صادر می شود که اکثر کشورهای حوزه خلیج فارس 

آن را به صورت ادویه و ترشی مصرف می کنند.
پروژه اصلی شرکت اصاح نژاد موسیر، صادرات به اروپا

وی به برنامه های آینده شــرکت پویاکشت کردستان 
اشــاره کرد و گفت: پروژه اصلی شرکت اصاح نژاد گیاه 
موســیر است با توجه به اینکه اعضای این شرکت بیشتر 
دارای تحصیات اصاح نباتات هســتند دو ســال است 
کــه روی پروژه اصاح نــژاد گیاه موســیر کار می کنیم 
یعنی چون موســیر یک گیاه وحشــی است می خواهیم 
با اصاح نژاد آن، گونه گیاهــی تولید کنیم که عملکرد 
بهتری داشــته باشــد و بتوانیم صفات وحشی بودن آن 

را برطرف کنیم.
وی یکی دیگر از برنامه های شرکت را بحث صادرات 
موسیر به کشورهای اروپایی عنوان کرد و گفت: هرچند 
درحال حاضر به کشــورهای حوزه خلیج فارس صادرات 
داریم اما ســود فروش موســیر در اروپا بیشتر است به 

همیــن خاطر روی صادرات آن به اروپا کار می کنیم.

پروژه  نیمه تمام 9 ساله در کامیاران که محل لانه پرندگان شده است
سپهرغرب، گروه خبر: عملیات اجرایی پروژه 64 
واحدی مســکن فرهنگیان شهرستان کامیاران از 
سال 90 آغاز شــده، اما هنوز به اتمام نرسیده و به 

محل لانه پرندگان تبدیل شده است.
تعاونی های  قالــب  اقشــار آســیب پذیر در  بیشــتر 
کارگران، کارمندان، و مشــاغل آزاد برای تأمین مسکن 
و ســرپناه، نام نویسی و پس انداز های خود را برای تحقق 
این آروزی دیرینه هزینه می کنند، البته از سویی برخی 
از اعضای تعاونی های مســکن نســبت بــه حقوق خود 
آگاهی لازم را نداشــته و از شــیوه فعالیت های مدیران 
عامل و هیئت مدیره بی خبر هســتند و این عدم آگاهی، 

سبب شده که حقوقشان ضایع شود.
نوســانات قیمت مصالح ســاختمانی، ســوءمدیریت ، 
عــدم نظارت مســؤولان متولــی، عدم تأمیــن مالی و 
پرداخت نامنظم برخی از اعضا ازجمله مشــکاتی بوده 
که متقاضیان تعاونی های مســکن را با مشــکل مواجه 
کــرده که پــروژه 64 واحــدی فــاز دوم فرهنگیان در 
خیابان جانبازان شهرســتان کامیاران ازجمله پروژه های 
نیمه تمام مســکن بوده که پس از چندین سال هنوز به 

اتمام نرسیده و داد شهرندان را درآورده است.
در این گزارش مشــکات مردمانــی که هنوز پس از 
گذشــت چندین ســال، صاحب هیچ خانه ای نشده اند، 
بررســی شــده که در ادامه از نظر خواننــدگان محترم 

می گذرد:
ناصر گیاســی، یکی از اعضای مســکن 64 واحدی 
شهرســتان کامیاران با ابراز گله منــدی از عدم تحویل 
خانه خود پس از ســال ها انتظار، اظهار کرد: در ســال 
92 حدود 80 میلیون تومان برای ســاخت این آپارتمان 
پرداخــت کردم که اگر همان ســال ایــن مبلغ را برای 
خرید خانه دیگری هزینه می کردم، قطعاً در حال حاضر 

پولم چند برابر شده بود.
وی افــزود: پیمانــکار این پروژه باوجــود پیگیری ها 
و تماس هــای تلفنی، اما هیچ گاه پاســخ گو نبوده و این 
وضعیت در حالی  است که مسکن 64 واحدی فرهنگیان 

کامیاران، آسانســور و امکانات مناســب هم ندارد، حال 
آنکه اگر حادثــه  ای برای یکی از فرزندان این خانواده ها 
اتفاق بیفتد، معلوم نیســت چه کســی پاسخگو خواهد 

بود؟
گیاســی مدعــی شــد کــه تعــدادی از واحدهای 
ایــن پروژه پــس از دو ســال آماده و تحویــل اعضای 
هیئت مدیره شــده، درحالی که مردم با مشــکل مواجه 
هســتند و این تبعیــض بیانگــر اوج ناعدالتی میان کل 

تعاونی است. اعضای 
گیاسی خاطرنشــان کرد: در حال حاضر واحدهای 
نیمه تمــام این پــروژه، تبدیل به لانه پرندگان شــده و 
آسانســور و پارکینگ اکثر بلوک ها نیز نامناسب بوده و 
هرلحظــه امکان حادثه ای خطرنــاک و غیر قابل جبران  

در کمین کودکان است.
واحد رســتمی، یکــی دیگر از اعضــای 64 واحدی 
فرهنگیان کامیاران نیز در این باره، عنوان کرد: عملیات 
ســاخت این پروژه از ســال 90 آغاز و مقرر شد بعد از 
دو ســال با قیمــت 20 میلیون تومــان به صورت نقد و 
25 میلیون تومان تســهیات به اتمام برســد و تحویل 
متقاضیان شــود، درحالی که تاکنون هرکدام از اعضا 46 
میلیــون تومان پرداخت کرده و هنوز با این اوصاف، کار 

نرسیده است. پایان  به 
وی ادامــه داد: برای اتمام هرکــدام از واحدهای 
ایــن آپارتمان حــدود 60 تا 70 میلیــون تومان پول 
لازم بوده کــه این مبلغ نیز بــرای تک تک اعضا قابل 

نیست. پرداخت 
رستمی ادعا کرد که متأســفانه اعضای هیئت مدیره 
تعاونی، پیمانکار و مسؤولان پاسخ گوی خواسته و گایه 
مردمانی که ســرمایه چندین ساله خود را برای داشتن 
ســرپناه هزینه و ســرمایه گذاری کرده اند، نیستند و با 

وعده های ســرخرمن ما را فقط دست به سر می کنند.
یکــی دیگــر از اعضای پــروژه 64 واحدی مســکن 
کامیــاران اذعان کرد: جزء هشــت نفر نخســت جهت 
تحویل واحدها اســت، هر عضوی با توجه به اتمام آورده 

باید واحــد مد نظر خود را تحویل بگیرد که متأســفانه 
واحــدی وجود نــدارد و خــود آن ها بــه زور خواهان 

اختصاص یک واحد دیگر هستند.
یکــی دیگر از متقاضیان این واحدها از مســؤولان 
متولی خواســتار شــد که از 600 میلیون تومانی که 
بــه دیوار حائل این پروژه اختصاص یافته، بخشــی از 
اعتبــار را برای ســاخت آسانســور و پارکینگ هزینه 
کنند چراکه در حال حاضر مشــکل اصلی آن ها دیوار 

نیست. حائل 
مدیرعامــل پروژه 64 واحــدی مســکن فرهنگیان 
کامیاران نیز در پاسخ به گایه و نگرانی های متقاضیان، 
عنوان کرد: اعام گایه و مشــکات اعضا، ناجوانمردانه 
و بــازی با کامت اســت چراکه همیشــه در راســتای 
ارائه خدمت بــه کل اعضا و تأمین خواســته های آن ها 

تاش های بسیاری را انجام داده ام.
باجانــی گفت: متأســفانه اعضا هنوز شــرح وظایف 
بنده را دقیق و روشــن نمی دانند؛ بنده مســؤول میزان 
پیشــرفت فیزیکــی و اینکه واحدها در چــه مرحله ای 

نیستم. هستند، 
وی بیــان کــرد: بر اســاس قانــون، شــرح وظایف 
مدیرعامــل، گرفتن و جمع آوری پــول اعضای تعاونی و 
پرداخت به پیمانکار مربوطه بوده، صراحتاً اعام می کنم 
که 24 ساعت هم پول اعضا در حساب بانکی من نمانده 

و سریعاً به پیمانکار پروژه تحویل داده ام.
باجانــی ابراز کــرد: برخی از خود اعضــا مانع از 
پیشــرفت پروژه شــده و بزرگ ترین ضربــه را به این 
تعاونی زده اند، چراکه با قرارداد ســه جانبه، پیمانکار، 
بانک و مسکن و شهرســازی، هزینه های لازم به موقع 
پرداخــت نشــده و موجب بــه تأخیر افتــادن پروژه 

شده است.
مدیرعامــل پروژه 64 واحــدی مســکن فرهنگیان 
کامیاران به مشــکات این پروژه اشاره کرد و ادامه داد: 
تکمیل نکردن دیوار حائل باعث ایجاد خطر ریزش شده 
و در صــورت خاک برداری و تــداوم بی توجهی، پروژه با 

مشکل اساسی روبه رو می شود.
وی یادآوری کرد: متأسفانه یک ریال پول برای دیوار 
حائــل از جانــب متولیان و دولت پرداخت نشــده و به 
ناچار 300 میلیون تومان از پول خود اعضا هزینه شــده 
که اگر این پول هزینه دیوار نمی شــد، قطعاً اکنون اکثر 

بلوک ها آماده تحویل بود.
نماینده مســکن و شهرسازی استان کردستان نیز در 
خصوص مشکات پروژه 64 واحدی فرهنگیان شهرستان 
کامیارن، اظهار کرد: تعاونی مسؤول جمع آوری و آورده 
ســهم متقاضیان بوده و باید بر اســاس میزان پیشرفت 

کار، پول نیز به پیمانکار پرداخت می شد.
روحانی با بیان اینکه تأخیر در واریز پول اعضا موجب 
نیمه تمام ماندن پروژه شده، تصریح کرد: در حال حاضر 
چهار بلوک کامــاً تکمیل و یک بلوک نیز آماده تحویل 
اســت، دلیل عدم تحویل سه بلوک باقی مانده این پروژه 
نیز مربوط به خود اعضاســت که سبب سردرگمی میان 

اعضای 64 واحدی فرهنگیان شده است.
وی گفت: تعهدات اداره راه و شهرســازی در تأمین 
زمین مــورد نظر، آزاد کــردن تســهیات، کمک های 
یارانــه ای و اخذ مجوز و تخصیــص 600 میلیون تومان 
اعتبار برای تکمیل دیوار حائل و محوطه، عملی و انجام 

شده است.
نماینده مســکن و شهرسازی اســتان کردستان در 
پاســخ به اینکه چطور بر اساس گفته مدیرعامل تعاونی، 
پــول دیوار حائــل از اعضا گرفته شــده، ابراز کرد: یک 
قطعه از دیوار بتنی در ســال 93 از پول اعضا خریداری 
شــده، اما طبق برآورد ســال  جاری، مابقی اعتبار این 
دیوار حائل که 600 میلیــون تومان هزینه دارد، تأمین 

شده است.
به گزارش خبرگزاری تســنیم؛ حال سؤال این است 
که ایــن اظهارات، پاس کاری  مشــکات بین متولیان و 
شــانه خالی کــردن از زیر بار مســؤولیت چه دردی از 
خانواده هایی که ســا ل های سال  باتکلیف و چشم انتظار 

یک سرپناه هستند، دوا خواهد کرد؟!


